
Zápis z 29. zasedání zastupitelstva  
obce Dolní Tošanovice konaného dne 22. 9. 2010  

 
                       _________________________________ * * * ________________________________ 
 
Přítomni členové ZO: Mgr. Honzáková, P. Blabla, M. Gongolová, Š. Stasicová , A. Škuta, P. 
Damek 
 

Nepřítomni omluvení členové ZO:    Bc. I. Stříţ, P. Staroba, D. Michálek 
 

Zaměstnanci OÚ: Ing. A. Schebestová 
 

Zasedání zastupitelstva zahájila starostka obce v 18:05 hod.  
 

Návrhová komise: A. Škuta, P. Damek 
 

Ověřovatelé zápisu:  M. Gongolová, Š. Stasicová 
 

Zapisovatelka: Ing. A. Schebestová 
 
                                                                                                           Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
P r o g r a m : 
 

1) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
2) Kontrola zápisu a usnesení z minulého zasedání  
3) Zpráva předsedů kontrolního a finančního výboru 
4) Vyúčtování vodného za 1. pololetí 2010 
5) Upozornění vlastníka nemovitosti a Dohoda o způsobu provedení údrţby 

ochranných pásem vedení ČEPS, a.s. 
6) Ţádosti:  

a. Ţádost o prošetření a odstranění závady – zamokřování pozemku, 
Sojková Jarmila 

b. Ţádost o povolení zvláštního uţívání místních komunikací, p. Vehovský 
c. Ţádost o vyjádření a stanovisko k navrhovaným moţnostem vyuţití 

mobilních domů  
d. Ţádost Římskokatolické farnosti Domaslavice o obecní příspěvek na 

opravu farního kostela sv. Jakuba v roce 2011 
e. Ţádost ČESKÉHO SVAZU VČELAŘŮ, o.s. o finanční příspěvek na 

zakoupení kompresoru k léčení včelstev 
7) Všeobecná pošta:  

a. Stavební dokumentace 
b. Ostatní 

8) Diskuse 
9) Závěr.  
 

Ad 1.) Úvod, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise  
 
- viz. výše. (proběhlo)  
 
 
Ad 2.) Kontrola usnesení z minulého zasedání  
 
Starostka seznámila členy ZO s obsahem zápisu a usnesení z minulého zasedání 
zastupitelstva obce Dolní Tošanovice ze dne 13. 7. 2010.  



Doplnila informace o splnění jednotlivých úkolů a vyzvala členy k vyslovení souhlasu 
s usnesením.        
 

                           Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 

 

Ad 3.) Zpráva předsedů kontrolního a finančního výboru 
 
Předseda kontrolního výboru Pavel Blabla přečetl zprávu kontrolního výboru ze dne 
21. 9. 2010. Plnění úkolů z minulého zasedání shledal kontrolní výbor bez výhrad. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 

 
Zastupitelka Michaela Gongolová seznámila přítomné členy ZO se zprávou 
finančního výboru ze dne 8. 9. 2010. Zpráva pojednávala o kontrole hospodaření 
Obce Dolní Tošanovice za uplynulé období od 1. 1. 2010. do 30. 8. 2010, o kontrole 
plnění rozpočtu obce Dolní Tošanovice – příjmy a výdaje dle schváleného rozpočtu 
na rok 2010, zprávě hospodaření příspěvkové organizace Základní škola Dolní 
Tošanovice a Mateřská škola Horní Tošanovice za 1. pololetí 2010 a informaci  
o připravované kontrole ve vlastní příspěvkové organizaci. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

 
 

Ad 4.) Vyúčtování vodného za 1. pololetí 2010 
 

Starostka seznámila ostatní zastupitele s podklady a vyúčtováním vodného, které se 
vybralo v 1. pololetí roku 2010. U obyvatel obce, kteří nebyli zastiţeni při odběru 
zastupiteli nebo ti, u kterých byl proveden odběr, ale dosud nezaplatili, byli písemně 
vyzváni k nápravě a uhrazení nedoplatků, a to pravidelně ve zpravodajích obce  
a následně i písemnou výzvou k úhradě přímo daným osobám, kde jsou odběrná 
místa. 
 
Všichni přítomní se shodli, ţe je nutné vyřešit místa odběru pitné vody, kde je skoro 
nemoţné takový odběr zastupitelem provést kvůli nedostupnosti daného místa nebo 
trvalému nezastiţení osob, které zde bydlí. 
 
Starostka vyzvala jednotlivé zastupitele, aby uvedli, u koho mají s odběry problémy. 
Michaela Gongolová uvedla, ţe odběr nebyl v jejím okruhu proveden u pana 
Wojnara, který je trvale nedostupný, na osobní výzvy nereaguje nebo slibuje úhradu 
na obecním úřadě, ale dosud k ní nedošlo. Problém s odběrem na tomto odběrném 
místě je trvalého rázu. 
 
Šárka Stasicová uvedla, ţe v jejím okruhu se problém týká pana Laštinského, kde 
také nebyl proveden odběr. 
 
Zastupitel Alois Škuta nemá odběr provedený u pana Buriana, kde došlo v lednu 
k výměně vadného vodoměru. 
 
Starostka uvedla, ţe obyvatelé, kteří dosud neuhradili poplatek za vodné, byli 
obesláni výzvou k úhradě. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 



 
 

Ad 5.) Upozornění vlastníka nemovitosti a Dohoda o způsobu provedení údržby 
ochranných pásem vedení ČEPS, a.s. 
 
Starostka seznámila zastupitele s Upozorněním, které přišlo od společnosti FORESTER 
SERVIS, s. r. o. a které uvádí, ţe prověrkou ochranného pásma vedení přenosové soustavy, 
jejíţ provozovatelem je ČEPS, a.s., bylo zjištěno, ţe obec dolní Tošanovice jako vlastník 
nemovitostí, které se nacházejí pod vedením, neplní své povinnosti uloţené ustanovením § 
46 odst. 9 zákona č. 458/2000 Sb., energetický zákon v platném znění. Tedy v těchto 
prostorech rostou porosty nad povolené 3 m. 
 
 Společnost SERVIS, s. r. o. zaslala také dohodu, kterou by měla obec dolní Tošanovice 
s ČEPS, a.s., kterou společnost FORESTER SERVIS, s. r. o. z Rybí zastupuje a která by se 
postarala o údrţbu ochranného pásma vedení 400 kV/označ. V 443/444 úsek stoţáry č. 24-
25. Údrţba by měla být prováděna na náklady společnosti ČEPS, a.s. 
Situaci ukázala přítomným na výřezu mapy, kde se dotyčné pozemky obce pod vedením 
nacházejí a vyzvala zastupitele k vyjádření. 
 
Zastupitele zajímalo, zda bude obec Dolní Tošanovice nucena něco platit a v jaké výši. 
 
Pan Škuta uvedl, ţe má s podobnou záleţitostí zkušenost z Třanovic a ţe se za takovouto 
údrţbu neplatí a je tu ještě moţnost, ţe obec Dohodu neuzavře a postará se odstranění 
porostu sama. 
 
Starostka poznamenala, ţe pás pozemku ve vlastnictví obce, o který se jedná, vede přes 
soukromé pozemky. 
 
Zastupitelé se shodli, ţe nejlépe bude společnost oslovit přímo a zjistit, zda takovouto 
údrţbu provádí opravdu bez jakéhokoliv poplatku, protoţe o platbě se dohoda vůbec 
nezmiňuje. 
 
Úkolem byla pověřena starostka. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

Ad 6.) Žádosti: 
 

a. Žádost o prošetření a odstranění závady – zamokřování pozemku, Sojková Jarmila 
Starostka přečetla ţádost p. Sojkové: Paní Sojková ţádá, aby zástupci OÚ prošetřili 
zamokřování pozemku p. Janíka, protoţe se domnívá, ţe z důvodu výstavby 
rodinných domů nad tímto pozemkem, je jeho pozemek zamokřován a obává se, ţe 
brzy zasáhne i její pozemek, protoţe část, která je zamokřená se neustále zvětšuje. 
 
P. Blabla řekl, ţe s místostarostou jiţ na těchto pozemcích byli a danou situaci viděli 
osobně a poznamenal, ţe by se měli hlavníky vyčistit. 
 
Pan Škuta uvedl, ţe náklady na údrţbu má hradit vlastník pozemku a dle zákona by 
měl danou situaci napravit. Se starostkou se shodli, ţe je nutné pana Janíka písemně 
informovat o dané situaci. 
 
Starostka a Šárka Stasicová poznamenaly, ţe nejpravděpodobněji by měla danou 
situaci vyřešit obec, provede tedy meliorační práce na své náklady a následně je bude 
vymáhat po vlastníkovi pozemku. 
 
Zastupitelé si prohlédli situaci podrobně na meliorační mapě. 



Pan Škuta uvedl, ţe pan Janík koupil daný pozemek, je tedy jeho vlastníkem a proto 
za něj zodpovídá. 
 
P. Blabla připomněl, které hlavníky uţ byly čištěny. 
 
Pan Škuta řekl, ţe někdo pravděpodobně vypouští odpadní vody a bude nutné obejít 
novostavby a zjistit situaci. 
 
Starostka a Š. Stasicová uvedly, ţe by bylo nejlepší oslovit bytové jednotky, kterých se 
to týká a navrhnout, aby na náklady, které budou na meliorační práce potřeba, daly 
finanční příspěvek a doloţily doklady o vyváţení ţumpy a nakládání s odpadní 
vodou. 
 
P. Blabla navrhl, ţe by se na místě, kde problém se zamokřováním je, měla konat 
schůzka s bytovými jednotkami, které tuto situaci zapříčiňují a vlastníkem pozemku. 
 
Zastupitelstvo se shodlo, ţe je nutné obeslat všechny zúčastněné strany a situaci začít 
neprodleně řešit, aby nedocházelo k opětovným situacím. V prvním kroku oslovit 
pana Janíka jako majitele pozemku. 
 
Obesláním zúčastněných stran byla pověřena starostka. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
 
 

b. Žádost o povolení zvláštního užívání místních komunikací, p. Vehovský 
P. Vehovský prostřednictvím pana Ing. Bartečka ţádá o povolení zvláštního uţívání 
místních komunikací za účelem: protlaku – přípojky NN pro RD p. Vehovského. 
Oblast byla znázorněna na situačním plánu, který si zastupitelé spolu s ostatní 
dokumentací prohlédli a shodli se, ţe nejsou důvody, proč ţádost neschválit. 
Poté vyzvala starostka k hlasování, zda bude ţádosti vyhověno. 

 
Hlasování: všech 6 přítomných pro 

 

c. Žádost o vyjádření a stanovisko k navrhovaným možnostem využití 
mobilních domů 

Ing. arch. Martin Kulštejn ze společnosti Cangor a. s. zaslal ţádost o vyjádření 
k moţnosti vyuţití mobilních domů. Zastupitelé se seznámili s dokumenty  
a návrhy společnosti a rozhodli se po krátké diskusi, ţe obci sluţby 
společnosti Cangor a.s. není zapotřebí, ale pokud by se situace změnila a bylo 
by v zájmu obce vyuţít danou nabídku na příklad pro sportovní vyuţití, byl 
by pan Kulštejn kontaktován a vyzván k podrobnějším informacím o dané 
nabídce. Pan Kluštejn bude o usnesení zastupitelstva obce Dolní Tošanovice 
písemně vyrozuměn. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

d. Žádost Římskokatolické farnosti Domaslavice o obecní příspěvek na opravu 
farního kostela sv. Jakuba v roce 2011 
Římskokatolická farnost Domaslavice ţádá naši obec o příspěvek na opravu 
farního kostela sv. Jakuba pro nastávající rok. Starostka vedla, jaké je 
procentuální rozloţení nákladů farnosti na opravu kostela, v ţádosti je 
sděleno na konkrétně by měl příspěvek jít a naše obec by mohla přispět 
nějakou menší částkou. 
 



Zastupitelé se nakonec shodli, ţe tuto věc předají k jednání nově zvolenému 
zastupitelstvu, protoţe se jedná o příspěvek v dalším volebním období. 
 

Zastupitelstvo odlkládá 
 

e. Žádost ČESKÉHO SVAZU VČELAŘŮ, o.s. o finanční příspěvek na 
zakoupení kompresoru k léčení včelstev 

Český svaz včelařů, okresní výbor Frýdek –Místek, Základní organizace 
Hnojník ţádá příspěvek na zakoupení kompresoru k léčení včelstev.  
Starostka uvedla, ţe se jedná o nutnou důleţitou věc a navrhla, ţe by výše 
příspěvku mohla činit 4.000,- Kč. 
Š. Stasicová poznamenala, ţe svaz dostane jistě i příspěvky od obce Hnojník  
a navrhla niţší výši příspěvku ve výši 1.000,- Kč. Ostatní účastníci zasedání 
souhlasili a starostka nechala o schválení příspěvku v této výši hlasovat. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
Ad 7) Všeobecná pošta 
 

a. Starostka seznámila přítomné se stavební dokumentací, která byla zaslána obecnímu 
úřadu od minulého zasedání zastupitelstva: 

 Územní souhlas s umístěním stavby Oplocení – Šprochovi 

 Územní souhlas s umístěním stavby Oplocení – Belanovi 

 Sdělení souhlas s umístěním stavby RD – Cymorková Marta 

 Územní souhlas s umístěním stavby Dolní Tošanovice – Vehovský, přípojka 
NNk 

 Potvrzení uţívání stavby RD – Baroch Rudolf 

 Rozhodnutí o prodlouţení zkušebního provozu Bioplynové stanice – TOZOS 
s.r.o. 
- pan Škuta uvedl, ţe zkušební provoz byl společnosti prodlouţen do roku 
2011 

 
Zastupitelstvo bere na vědomí 

 
b. Ostatní dokumenty si zastupitelé také prohlédli a podrobněji se věnovali: 

 
Rozhodnutí z Moravskoslezského kraje, odboru ţivotního prostředí a zemědělství,  
o kterém informoval přítomné pan Škuta a kde se uvádí, ţe společnosti TOZOS s.r.o. 
byly schváleny nové technologie. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

Sdělení obce Dobratice o akceptování zamítnutí ţádosti, která byla projednávána na 
minulém zastupitelstvu. Obec Dobratice sděluje, ţe jiţ nebude nadále moţné zřízení 
nových hrobových míst na hřbitově v Dobraticích z důvodu neuzavření smlouvy 
s obcí Dobratice. 
 
P. Blabla podotkl, ţe ţádná jiná obec tuto smlouvu neuzavřela. 
 
Starostka uvedla, ţe dohoda bez přispění na ztráty z provozu by byla moţná, ale ne 
s podílnictvím. Občané budou o této situaci informováni prostřednictvím zpravodaje. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
Poskytnutí účelové neinvestiční dotace z Moravskoslezského kraje, kde naší obci 
byla navrţena dotace ve výši 4.200,- Kč na úhradu výdajů jednotek sborů 
dobrovolných hasičů měst a obcí v roce 2010.  



Starostka vyzvala k hlasování o přijetí účelové neinvestiční dotace určené na 
úhradu výdajů jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí v roce 2010 od 
Moravskoslezského kraje v celkové výši 4.200,- Kč, za podmínky, ţe 
zastupitelstvo Moravskoslezského kraje rozhodne o poskytnutí této dotace. 
 

Hlasování: všech 6 přítomných pro 
 
 
Ad 8) Diskuse 
 
V rámci diskuse starostka informovala zastupitele, jak pokročil nový územní plán obce Dolní 
Tošanovice. Došlo k ukončení 2. fáze etapy územního plánu a 1. 9. 2010 byl na úřad doručen 
návrh ÚP ve dvojím vyhotovení z Urbanistického střediska Ostrava, s.r.o. Následně byl 
kontaktován pan Ing. Antonín Vantuch, který je referentem územního plánování na 
Magistrátu ve Frýdku – Místku. 
 

Další postup bude následující. 
1. doručení Návrhu územ.plánu D. Tošanovic ve dvojím provedení (1x je moţné 
elektronicky) a dohodnutí termínu společného jednání s dotčenými orgány  
a sousedními obcemi, to je nutné oznámit všem účastníkům 15 dní předem 
(proběhne někdy v říjnu nebo listopadu) 
2. jednání bude probíhat ve 3 etapách: 
- s příslušnými orgány 
- s kr. úřadem ( proto je nutná dokumentace 2x, jedna se posílá na kraj, ten ji posléze 
vrátí, dokumentace se doplní – opraví a zůstane na obci, druhá zůstane ve FM) 
- s veřejností 
 
Pan Škuta se ptal, zda je ještě moţné provádět nějaké změny v ÚP. 
 
M. Gongolová odpověděla, ţe změny se budou provádět v rámci Změn ÚP, které proběhnou 
nejdříve tak za 3 aţ 5 let. 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 

Starostka dále informovala, ţe obec zakoupila do Kaple sv. Cyrila a Metoděje přímotop a na 
sklonku srpna byla obec Dolní Tošanovice poţádána o zpřístupnění naší kaple sv. Cyrila  
a Metoděje Muzeem Těšínska, aby mohla být nafocena a spolu s ostatními církevními 
památkami v okolí, jako jsou například kostely v Domaslavicích nebo Soběšovicích. 
Počátkem září byla naše kaplička nafocena a vznikla tak databáze fotografií, která bude 
uloţena pro příští generace v Muzeu Těšínska v Českém Těšíně.  
 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
Z á v ě r 
 
                Starostka obce ukončila v 19.35 hod. zasedání.   
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
M. Gongolová  ______________ 
 
Š. Stasicová   ______________ 


